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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor tesz végre érdemi lépéseket a Kormány az 
Óbudai Gázgyár kármentesítése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az Országgyűlésben több alkalommal is felszólaltam az óbudaiak és a budapestiek életét több 
évtizede megkeserítő, az egykori Óbudai Gázgyár területéről a Dunába szivárgó rákkeltő anyagokat
tartalmazó szennyezés kapcsán. Miniszterelnök úr 2018-ban engem, mint Óbuda-Békásmegyer 
országgyűlési képviselőjét egyenesen rémhírterjesztéssel vádolt meg, amikor felvetettem neki, hogy
az arzént, cianidot és egyéb mérgező rákkeltő anyagot tartalmazó szennyeződés az ivóvízbázist is 
fenyegeti, holott a Greenpeace mérései megerősítették a mérgező anyagok jelenlétét. Legutóbb 
Fónagy János államtitkár úr arról tájékoztatott, hogy pályázatot írtak egy olyan vizsgálatra, 
amelynek célja a technológiai kitettség vizsgálata, kockázatok felmérése környezeti hatások és 
környezetterhelés vizsgálata stb.

Ezt követően egy tavaly év végén megjelent kormányrendelet által megteremtett lehetőséggel élve a
kármentesítésre kötelezett MVM Next Energiakereskedelmi Zrt. kérvényezte a kármentesítés 
határidejének meghosszabbítását a környezetvédelmi hatóságtól.  Az új határidő a kármentesítés 
elvégzésére és a záródokumentáció benyújtására 2024. december 31., illetve az egyes részterületek 
kármentesítésére és a felszín alatti vizeket érintően előírt határidő 2026. április 30. napja.

Tisztelt Miniszter Úr!

A probléma az illetékes hatóságok számára több, mint 13 éve ismert, érdemi előrelépés mégsem 
történt, a kármentesítés nem kezdődött meg. Kérdezem tehát miniszter urat:

1. Miért nem kezdték meg az effektív kármentesítést annak ellenére sem, hogy a probléma évek óta 
ismert és folyamatosan napirenden tartja a kérdést a sajtó?



2. Milyen konkrét intézkedéseket tettek az elmúlt egy évben, hogy a meghosszabbított 2024. 
december 31-ei határidő tartható legyen?

3. Kérem, tájékoztassa a 3. kerületi állampolgárokat és ismertesse a kármentesítési ütemtervet!

4. lesz-e lehetősége a kármentesítésre kötelezettnek a határidő újbóli meghosszabbítására?
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